
1

重庆邮电大学汉语项目

项目介绍
重庆邮电大学汉语进修项目面向全球招收热爱汉语言的国际学生。留学生入学后作为汉

语进修生在重庆邮电大学国际学院全日制学习汉语。项目分为初级、中级和高级三个层次教
学，实行小班授课，每班 20 人左右，每天授课 4学时，周学时为 20 学时。学生学习期满后
将获颁进修证书和成绩单。汉语进修项目在校学习期限通常为一学期或一学年，可以视情况
申请延长，最长学习期限不超过 3个学期。
Chinese Language Studies Program is open to international students who love Chinese Language and
Chinese culture. Students learn Chinese at the CQUPT as a Second Language as full-time general
visiting students.
Instruction is divided into elementary, intermediate, and advanced levels. Students are arranged
according to the results of the Chinese placement test after registration at the beginning of the
semester. Class size is approximately fifteen students per class. Normally class hours are from Monday
to Friday, four academic hours per day, twenty hours per week.
Upon completion of the program students will receive a program certificate and an official transcript.
The program is normally one semester or two semesters, but students could apply for extending their
study period to at most three semesters in accumulation.

课程介绍 (Introduction to the course)：
课程编号（Course Code）：L310101-L310109

课程类型（Course Type）：必修 Compulsory

学时数（Course Hours）：
综合汉语 Comprehensive Course 128
汉语读写 Reading and Writing 64
汉语听说 Listening and Speaking 64
汉语写作 Writing 64
中国概况 Introduction of China 32
中国绘画与书法 Chinese Painting and Calligraphy 16
中华音乐鉴赏 Chinese Music Appreciation 16
中华美术鉴赏 China Art Appreciation 16
中国武术 Chinese Kong-Fu 16

成绩评定方式(Assessment Method):20%Attendance+20%coursework+60%exam
所用教材（Text Books & References）：荣继华．发展汉语（第 2版）．北京：北京语言大
学出版社，2011
Rong J.H,(2011). Developing Chinese. Beijing: Beijing Language Culture University Press.
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课程描述（Course description）：
《发展汉语》主要供来华学习汉语的长期进修生使用，课满足初（含零起点）、中、高各
层次的主干课程的需要。即纵向分为初、中、高三个层级，横向分为综合、听力、阅读、
写作。发展汉语学习者的汉语交际能力，发展学习者的汉语学习能力。我们还专门为学生
开设了一系列中华文化课程，包括绘画、书法、武术、音乐等。
"Development Chinese" primarily for long-term studies in China to learn Chinese students used to

meet elementary lessons (including beginners), Intermediate, and high levels of each main course.
The course divided into comprehensive, listening, reading, writing. Development of Chinese
communication and develop Chinese language learning ability.

We also provide special Chinese culture courses for students, including painting, calligraphy,
martial arts, music and so on.
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